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Op 20 oktober 2022 deed wethouder Muis aan u de volgende toezegging (T2022-034): 

De wethouder zegt toe dat hij onderzoekt in 2023 wat er mogelijk is op technologisch gebied 

m.b.t. de inzameling en de verwerking van luiers. Hij neemt contact op met zijn collega’s in onder 

andere Helmond en komt bij de raad met een advies terug. 

Als wijze van afdoening werd het volgende genoteerd: Dit onderzoek wordt uiterlijk begin 2023 

gestart. De gemeenteraad ontvangt een terugkoppeling in Q3 – 2023 over de bevindingen. 

 

In het door u vastgestelde Afvalbeleid zijn de luiers als belangrijke afvalstroom bestempeld. Het 

luierafval betreft op dit moment zo’n 10% van de totale hoeveelheid huishoudelijk restafval in 

Lansingerland. De pilot met wasbare luiers was een concrete actie uit het Afvalbeleid. Deze pilot 

liep van midden 2022 tot begin 2024.  

 

Met deze brief komen wij graag bij u terug op beide onderwerpen.  

 

Ontwikkelingen verwerking luiers 

De afgelopen maanden hadden wij contact met diverse partijen om inzicht te krijgen in de 

ontwikkelingen rond verwerking van de luiers in Nederland. Adviesbureau Stantec stelde voor ons 

een notitie op over de huidige verwerkingsmethode(n) en capaciteit. Samengevat is er op dit 

moment slechts één verwerker van luierafval actief in Nederland, dat is ARN in Weurt. ARN heeft 

aangegeven geen capaciteit te hebben en verwacht de capaciteit ook niet op korte termijn uit te 

breiden. Er komt wel een nieuwe partij aan. Meerlanden NV (dit is een afvalverwerkingsbedrijf in 

West-Nederland) onderzoekt de realisatie van een luierverwerkingsinstallatie in Amsterdam en 

vraagt gemeenten om eventuele interesse in verwerking door deze centrale via een intentie-

verklaring kenbaar te maken. Meerlanden verwacht in 2025 te gaan draaien en in 2026 volledig 

operationeel te zijn. De kosten voor de aparte verwerking van de luiers zijn nog niet bekend. We 

kunnen dus nog geen gebruik maken van de dienstverlening van Meerlanden NV. 
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Stantec onderzocht ook de milieueffecten van de aparte verwerking van luiers volgens de werkwijze 

die ARN gebruikt en Meerlanden ook zal gebruiken. Er is milieuwinst te behalen door het luierafval 

apart te laten verwerken volgens deze methode. Het theoretisch besparingspotentieel bij het apart 

verwerken van 500 ton luierafval bedraagt 240 ton CO2-equivalenten. Ter vergelijking: dit komt 

overeen met de CO2 uitstoot van ongeveer 1.680 vliegreizen van Amsterdam naar Parijs. 

 

Uitgebreide Producenten Verantwoordelijkheid (UPV) wegwerpluiers 

In het Nationale Programma Circulaire Economie (NPCE) is de ambitie opgenomen om de hoeveel-

heid en impact van wegwerpartikelen te reduceren. Eén van de acties (prestatie 4.1) is het 

realiseren van een Uitgebreide Producenten Verantwoordelijkheid (UPV) voor luiers. Hierbij worden 

de producenten verantwoordelijk voor de inzameling en recycling van luiers. Doel van de UPV is het 

bevorderen van de recyclebaarheid van luiers, het opzetten van gescheiden inzameling en 

verwerking en het verminderen van de hoeveelheid luiers voor eenmalig gebruik. Het NPCE wil de 

UPV in 2026 van start laten gaan. De exacte voorwaarden waaronder deze UPV gaat gelden, moeten 

nog nader worden uitgewerkt. Naar verwachting is een dergelijke UPV voor gemeenten van invloed 

op de eventuele dekking van de inzamelkosten. Daarnaast kan de UPV het realiseren van 

verwerkingscapaciteit in Nederland verder stimuleren. 

 

Ten aanzien van de aparte luierinzameling en verwerking adviseert Stantec als volgt: 

1. Start pas met aparte luierinzameling zodra deze gescheiden verwerkt kunnen worden;  

2. Volg de ontwikkelingen met betrekking tot nieuwe verwerkingscapaciteit nauwgezet en 

reserveer capaciteit zodra dit tegen aanvaardbare voorwaarden kan.  

 

Vervolg 

Het college volgt dit advies. Op dit moment starten wij daarom nog niet met de aparte inzameling 

van luiers omdat ze nog niet verwerkt kunnen worden, maar we volgen de ontwikkelingen (techno-

logie en capaciteit) nauwgezet. Naar verwachting zal de aparte inzameling en verwerking bij 

Meerlanden per 2026 een realistische optie zijn. Wij onderzoeken of het aangaan van een intentie-

verklaring met Meerlanden NV voor het reserveren van capaciteit, in de door hen te ontwikkelen 

verwerkinginstallatie, tegen aanvaardbare voorwaarden kan.  

 

Stimuleren gebruik wasbare luiers 

Om op korte termijn de hoeveelheid luierafval terug te dringen en gemotiveerde inwoners een 

alternatief te bieden voor wegwerpluiers adviseert Stantec de stimuleringsmaatregel voor wasbare 

luiers te implementeren. Hoewel het directe kwantitatieve effect hiervan beperkt is, gaat er wel 

een bewustwordingseffect vanuit en bieden we inwoners met jonge kinderen een alternatief voor 

het gebruik van wegwerpluiers. Bovendien laat Lansingerland hiermee zien het thema afval-

preventie serieus te nemen. Aandachtspunt bij de implementatie is een gedegen informatievoor-

ziening gericht op milieubewust gebruik van wasbare luiers. Bijvoorbeeld om te voorkomen dat er 

buitensporig veel gewassen wordt en er zo onnodig veel water verbruikt wordt. 

 

Vervolg 

Wij volgen het advies over de implementatie van een stimuleringsregeling voor het gebruik van 

wasbare luiers voor onze inwoners. Zo snel mogelijk, maar uiterlijk per januari 2024, stellen we 

eenmalig per adres per kind een bedrag van € 100,- beschikbaar voor ouders met kinderen in de 

luiers. We doen dit in de vorm van een kortingscode voor de aanschaf van wasbare luiers. De partij 
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waar wij de pilot wasbare luiers mee draaiden, Nappy’s, kan deze kortingscode voor ons verzorgen 

en borgen dat er één keer per adres per kind een korting wordt gegeven. We stellen deze regeling 

open voor alle ouders met kinderen die geboren zijn na 1 januari 2022.  

De kosten van deze regeling dekken we uit het vaste deel van de Afvalstoffenheffing. Er is ook 

sprake van vermeden kosten als inwoners gebruik maken van de regeling. Dit geldt voor de 

inwoners, zij betalen over dit deel van het restafval geen variabel deel van de Afvalstoffenheffing. 

De wegwerpluiers die eerder in het restafval kwamen zijn er nu uit. Voor de gemeente geldt dat we 

kosten besparen op de verwerking van het afval. Per kind gaat het naar schatting om 750 kilo aan 

vermeden restafval. Dat komt neer op vermeden verwerkingskosten per kind van +/- € 85,- 

(prijspeil 2023). 

We informeren de inwoners actief over deze regeling via diverse kanalen. We handhaven deze 

regeling in ieder geval twee jaar en evalueren dan het aantal gebruikers en of de regeling, 

bijvoorbeeld door de komst van de UPV, aanpassing nodig heeft. 

 

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

 

Mickel Beckers 

Gemeentesecretaris 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 

 


